

Council on Resolutions 24/25 Call for Resolutions

Le français suit.

I am contacting you as the elected District 7010 Council on Resolutions/Legislation representative.

Each year there is an opportunity for Rotarians who have an issue of concern to propose resolutions for consideration by the Rotary International or Rotary Foundation Boards. Each year Rotarians have this opportunity to influence how our organization is governed. Districts around the world can submit resolutions proposed by Rotarians, endorsed by their club, and then by their District. These resolutions are not focused on changes to the Rotary constitutional documents, those are enactments, considered as part of the Council on Legislation process. Resolutions request the Board or the Foundation Trustees to take an action that is outside the purview of the constitutional documents. Ideally, a resolution should affect the Rotary world, rather than address local or administrative issues.

These resolutions are proposed by the clubs, voted on for support at the District AGM on Rotary weekend (April 12-14th, 2024) and submitted to Rotary International by July 1, 2024. The resolutions are then voted on by the Council on Resolutions (COR) which is comprised of one elected representative for each District. If a resolution is approved by the COR it is forwarded to the Rotary International Board of Directors or the Foundation Trustees for consideration. These resolutions, even if approved by the COR, are not binding on either the Board or the Foundation.

With this email I am asking each Club President to consult with their club to determine if there is an interest in submitting a resolution.

Information about the process and the types of resolutions that are appropriate can be found be under the Council on Resolutions link on the District 7010 website under Tools and Resources.

Click on Link <https://my.rotary.org/en/council-resolutions-frequently-asked-questions>
The District has an approved procedure to be followed in proposing a resolution which is also posted on the District 7010 website under "Tools and Resources", "Council on Resolution Procedures".

Click <https://admin.clubrunner.ca/50040/Document/Download?DocumentType=AccountDocuments&DocumentId=f662750d-a2e3-40b0-8c42-efb3e0e71d90>

If you have any questions about the process, you are welcome to contact me at mwalton7010dg16.17@gmail.com.

Please note that if you want a resolution considered for submission, it needs to be ratified by **your club** and submitted to me by **March 8th, 2024**. It will then be reviewed by the District Executive and forwarded to the clubs for consideration at the District Annual General Meeting held during Rotary weekend in North Bay the weekend of April 13th, 2024.

Yours in Rotary.

Margaret Walton
District 7010 Council on Resolutions and Legislation Representative 2023/2026

Je vous contacte en tant que représentant élu du district 7010 au Conseil sur les résolutions/la législation.

Chaque année, les Rotariens ayant un sujet de préoccupation ont la possibilité de proposer des résolutions aux conseils d'administration du Rotary International et de la Fondation Rotary. Chaque année, les Rotariens ont la possibilité d'influencer la manière dont notre organisation est gouvernée. Les districts du monde entier peuvent soumettre des résolutions proposées par des Rotariens, approuvées par leur club, puis par leur district. Ces résolutions ne visent pas à modifier les documents constitutionnels du Rotary, mais à les faire entrer en vigueur dans le cadre du processus du Conseil de législation. Les résolutions demandent au conseil d'administration ou aux administrateurs de la Fondation d'entreprendre une action qui n'est pas du ressort des documents statutaires. Idéalement, une résolution doit avoir un impact sur le monde rotarien plutôt que sur des questions locales ou administratives.

Ces résolutions sont proposées par les clubs, votées lors de l'assemblée générale du district durant le week-end rotarien (12-14 avril 2024) et soumises au Rotary International avant le 1er juillet 2024. Les résolutions sont ensuite soumises au vote du Conseil des résolutions (COR), composé d'un représentant élu de chaque district. Si une résolution est approuvée par le COR, elle est transmise au conseil d'administration du Rotary International ou aux administrateurs de la Fondation pour examen. Ces résolutions, même si elles sont approuvées par le COR, ne sont pas contraignantes pour le conseil d'administration ou la Fondation. Par cet e-mail, je demande à chaque président de club de consulter son club pour déterminer s'il est intéressé par la présentation d'une résolution.

Des informations sur la procédure et les types de résolutions appropriées sont disponibles sous le lien Conseil des résolutions sur le site Web du district 7010, dans la rubrique Outils et ressources.

Cliquez sur le lien <https://my.rotary.org/en/council-resolutions-frequently-asked-questions>
Le District dispose d'une procédure approuvée à suivre pour proposer une résolution, qui est également affichée sur le site Web du District 7010 sous " Outils et ressources ", " Procédures du Conseil des résolutions ".

Cliquez <https://admin.clubrunner.ca/50040/Document/Download?DocumentType=AccountDocuments&DocumentId=f662750d-a2e3-40b0-8c42-efb3e0e71d90>.

Si vous avez des questions sur la procédure, n'hésitez pas à me contacter à l'adresse mwalton7010dg16.17@gmail.com.

Veuillez noter que si vous souhaitez qu'une résolution soit prise en compte, elle doit être ratifiée par votre club et m'être soumise avant le 8 mars 2024. Elle sera ensuite examinée par l'exécutif du district et transmise aux clubs pour examen lors de l'assemblée générale annuelle du district qui se tiendra pendant le week-end du Rotary à North Bay le week-end du 13 avril 2024.

Bien à vous dans le Rotary.

Margaret Walton
Représentante du Conseil sur les résolutions et la législation du district 7010 2023/2026